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Amendement    
 
Betreft: Bied het perspectieffonds meer perspectief.             
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 8 juli 2019.    
Aan de orde: Berap 2019-1.    
 
 
Overwegende dat: 
 Het Perspectieffonds de mogelijkheid biedt om schulden van inwoners over te nemen, waarna met 

hen een afkoopregeling wordt getroffen.  
 Dit project is gestart in december 2018 en eind 2020 wordt geëvalueerd.  
 Er tot dusverre € 70.000 per jaar werd gebruikt (dus voor twee jaar € 140.000).  
 Er destijds € 500.000 beschikbaar was, waardoor het college vindt dat er € 360.000 vrij kan vallen.  

 
Van mening dat: 
 Deze innovatieve vorm van schuldhulpverlening nog maar nèt is gestart. 
 We daarom niet nu al (ver voor de evaluatie) deze € 70.000 als maximum grens moeten zien. 
 Er juist naar moet worden gestreefd om deze regeling, binnen het oorspronkelijk beschikbaar 

gestelde geld, meer onder de aandacht te brengen zodat meer mensen worden bereikt.  
 Als dit niet mogelijk blijkt, het resterende bedrag van € 360.000 niet vrij te laten vallen, maar aan te 

wenden om elders binnen de schuldhulpverlening (verdere) verbeteringen te realiseren.  
 Investeren in schuldhulpverlening zich namelijk niet alleen financieel vertaalt, maar ook sociaal en 

maatschappelijk.  
 Dit op tal van terreinen, waaronder verminderde zorgvraag en verbeterde participatiemogelijkheden, 

tot positieve resultaten leidt. 
 

De Zwolse raad spreekt uit:   
 Deze € 360.000,00 niet ten gunste van de algemene concernreserve te brengen. 
 Maar beschikbaar te houden voor een betere benutting of hoger bereik van het perspectieffonds. 
 Als dit (gedeeltelijk) niet lukt, het (resterende) geld beschikbaar te houden binnen de 

schuldhulpverlening om daar verbeteringen aan te brengen. 
 Beslispunt 2 als volgt te wijzingen: 

“2. Akkoord te gaan met de aangegeven budgetwijzigingen per programma en het voordelig resultaat van circa  
€ 3.140.000,00 dat voortvloeit uit de verwachte afwijkingen in de begrotingsprogramma’s ten gunste te brengen van de 
algemene concernreserve.” 
 
 

En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de fractie van de SP;  
Bert Sluijer        
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Amendement    
 
Betreft: Laat ziektekosten geen zorg zijn.               
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 8 juli 2019.    
Aan de orde: Berap 2019-1 en Perspectiefnota 2020-2023 .    
 
 
Overwegende dat: 
 Het college structureel € 500.000,00 wil besparen op de collectieve zorgverzekering (bladzijde 6 

Perspectiefnota). 
 Blijkens de Berap 2019-1 (bladzijde 56) een reserve incidentele bestedingen resteert van  

€ 674.000,00 en het college dit wil laten vrijvallen omdat het geld niet meer voor de beoogde 
activiteiten (huisvesting van asielinstroom) nodig is.   
 

Van mening dat: 
 Het college naar aan leiding van de Minima Effect Rapportage voornemens is de regeling 

tegemoetkoming chronisch zieken (weer) van € 350,00 naar € 175,00 terug te brengen. 
 De collectieve zorgverzekering van Salland op meerdere terreinen nog geen contracten heeft 

gesloten met Zwolse aanbieders, waardoor Zwollenaren naar elders moeten om reguliere zorg te 
verkrijgen of anders een eigen bijdrage moeten betalen bij niet gecontracteerde zorgaanbieders.  

 De gemeente de bijdrage aan de collectieve zorgpolis fors heeft verlaagd en dat dit juist één van de 
redenen was om de regeling tegemoetkoming chronisch zieken te verhogen.  

 Er feitelijk veel geld onttrokken wordt aan de bijdrage in zorgkosten van inwoners, terwijl de polis 
van Salland en de regeling tegemoetkoming voor verbetering vatbaar is.  
 

De Zwolse raad spreekt uit:   
 Van de € 674.000,00 een bedrag van € 500.000,00 niet en € 174.000,00 wel ten gunste van de 

algemene concernreserve te brengen. 
 Deze € 500.000,00 voor 2020 aan te wenden voor het verbeteren van de (bijdrage aan) de Salland 

Zorgpolis en de regeling tegemoetkoming chronisch zieken.   
 Beslispunt 2 als volgt te wijzingen: 

“2. Akkoord te gaan met de aangegeven budgetwijzigingen per programma en het voordelig resultaat van circa  
€ 3.000.000 dat voortvloeit uit de verwachte afwijkingen in de begrotingsprogramma’s ten gunste te brengen van de 
algemene concernreserve” 

 Gelijktijdig te zoeken naar een structurele dekking van deze € 500.000,00 ten behoeve van 
tegemoetkoming in zorgkosten van Zwollenaren voor 2021 en verder.  
 
 

En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de fractie van de SP;  
Bert Sluijer       
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Amendement    
 
Betreft: Geen groot geld naar een grootstedelijk kunstwerk.             
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 8 juli 2019.     
Aan de orde: Perspectiefnota 2020-2023.    
 
 
Overwegende dat: 
 Er nog een reservebedrag aanwezig is van € 523.373,00 waar geen concrete bestedingsverplichting 

tegenover staat (bladzijde 45 Berap 2019-1). 
 Dit bedrag is opgebouwd van middelen afkomstig uit de 1% afdracht kunst in de openbare ruimte.  
 Dit bedrag van € 532.373 nu vrij valt.  
 In de Perspectiefnota 2020 - 2023 wordt voorgesteld om € 250.000,00 te steken in een vernieuwend 

grootstedelijk kunstwerk (bladzijde 18 en 20).   
 

Van mening dat: 
 Geld steken in een grootstedelijk kunstwerk, de grootstedelijke problemen niet oplost.  
 Het college wel éénmalig € 250.000,00 wil besteden aan een kunstwerk, maar gelijktijdig structureel 

een bedrag van € 300.000,00 per jaar aan cultuur onttrekt.  
 Zowel het bedrag, het tijdstip als de doelbesteding ingegeven lijken door de gelegenheid van het 

moment die is gecreëerd door het doorlichten van diverse reservepotjes.  
 Het gemis van een grootstedelijk kunstwerk niet dagelijks wordt gevoeld, armoede wel.  
 Dit geld daarom beter aan onze eigen inwoners besteed kan worden dan een beeld van steen of staal.   

 
De Zwolse raad spreekt uit:   
 Deze € 250.000,00 niet te besteden aan een vernieuwend grootstedelijk kunstwerk (programma 5) 

maar te besteden aan één van de bestaande armoederegelingen (programma 4).   
 
 

En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de fractie van de SP;  
Bert Sluijer        
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Motie – Veilig en slim ruimte en fietsen delen in de binnenstad 

  
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 7 juli 2019, gehoord hebbende de 
beraadslaging over de Perspectiefnota 2020-2023. 
  
Constaterende dat: 

• Voor verkeersveiligheid en optimale doorstroming ontvlechting tussen verkeersmodaliteiten 
als een belangrijk doel wordt gezien; 

• In het verleden gekozen is voor niet-gestuurd gedeeld gebruik (dat wil zeggen, geen aparte 
ruimte voor modaliteiten inrichten) wat destijds passend was bij de drukte in het centrum; 

• Om zowel regie te houden op de opkomst van deelmobiliteit als het stimuleren van het 
gebruik ervan het helpend kan zijn dat overheden actief locaties aanwijzen waar dat 
aangeboden kan worden; 

• Voor succesvolle ontwikkeling van deelmobiliteit dit georganiseerd moet worden op de 
plekken waar beoogde gebruikers die het meest verwachten en dichtbij overstaplocaties; 

  
Overwegende dat: 

• De principes van ontvlechting ook van toegevoegde waarde kunnen zijn om fietsers van 
voetgangers te scheiden, juist om de binnenstad een plek te houden waar het prettig is om 
te verblijven én per fiets makkelijk bereikbaar is; 

• De toename in binnenstadbezoek, zowel door fietsers als voetgangers, waardoor nieuw 
flankerend beleid vraagt om veiligheid én bereikbaarheid te kunnen borgen; 

• De term ‘dominant gebruik’ richting geeft om slimme keuzes te maken in de binnenstad en 
modaliteiten te splitsen en daarmee de veiligheid én de bereikbaarheid te versterken; 

• Een fietshoofdroute die visueel als zodanig herkenbaar is het fietsverkeer kan stroomlijnen 
en de verkeersveiligheid kan bevorderen, om de winkelgebieden heen (bijvoorbeeld: Van 
Hattumstraat, Melkmarktstraat, Steenstraat, Nieuwstraat, Pletterstraat, Kerkstraat, 
Spoelstraat, Walstraat, Koestraat en Blijmarkt); 

• Een dergelijke hoofdroute kansen biedt om gericht en met regie deelmobiliteit, zoals 
deelfietsen te stimuleren; 

  
Verzoekt het college: 

• Te onderzoeken of het in de binnenstad van Zwolle mogelijk is een dergelijke fietshoofdroute 
te realiseren; 

• Hierbij te betrekken de mogelijkheid om aan deze route plekken aan te wijzen waar 
deelfietsen (of andere lichte vormen van deelmobiliteit, zoals steps) door ondernemers 
aangeboden kunnen worden; 

• De resultaten van dat onderzoek te betrekken bij (de uitvoeringsprogramma's) van de 
Mobiliteitsvisie en daarover terug te koppelen aan de gemeenteraad 

 
Gaat over tot de orde van de dag. 
 
 
ChristenUnie 
Ruben van de Belt, Gerdien Rots       
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Motie Impuls kwaliteit gevels binnenstad 
 
 
De gemeenteraad van Zwolle, in vergadering bijeen op maandag 8 juli 2019, gelezen 
hebbende de Perspectiefnota 2020 - 2023: 
 
Constaterende dat: 

• De gemeenteraad de historische binnenstad wil beschermen en versterken, 
maar dat het initiatiefvoorstel voor een Zwols Gevelfonds in zijn huidige vorm 
niet op een meerderheid kan rekenen. 

• Elementen uit het initiatiefvoorstel wel gesteund worden waaronder het pro-
actiever communiceren richting pandeigenaren en winkeliers over 
gevelverbetering. 
 

Van mening dat: 
• De kwaliteit van de Zwolse panden in de binnenstad, en dan met name de 

beleving van de historie op straatniveau en de balans boven- en onderkant 
panden, in zeer grote mate bijdraagt aan de aantrekkelijkheid van Zwolle en 
dat een impuls de binnenstad verder kan versterken. 

• Deze impuls op een voor ondernemers/pandeigenaren inspirerende en 
stimulerende manier gegeven zou moeten worden. 

 
 
Verzoekt het college: 

- Om met het initiatiefvoorstel in de hand voor de begroting 2020 te komen met 
een voorstel voor een Zwolse aanpak als het gaat om gevels en winkelpuien. 
 

 
 
D66   SP     CDA 
 
Sonja Paauw  Brammert Geerling  Leo Elfers 
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Motie Maak de Aa weer zichtbaar 

 De gemeenteraad van Zwolle, in vergadering bijeen op 8 juli 2019,  

Constaterende dat:  

- Zwolle tot in de 19e eeuw doorsneden werd door een mooie gracht ; 

- In het huidige stratenplan deze waterpartij nauwelijks zichtbaar is ;  

- De binnenstad in de zomer een hitte-eiland is; 

Van mening dat:  

- De geschiedenis van Zwolle zichtbaar moet zijn voor iedereen die de stad bezoekt; 

- Het waterrijker maken van de binnenstad de stad aantrekkelijker maakt voor bezoekers en 
op een klimaatadaptieve manier voor verkoeling in de zomer kan zorgen; 

- De stad gebaat zou zijn met de toevoeging van een speels element, ook voor kinderen die 
in de binnenstad wonen of haar bezoeken; 

Verzoekt het college:  

- Te onderzoeken hoe een speels waterelement, zoals een open straatfontein, op een 
klimaatadaptieve manier kan bijdragen aan het verminderen van hittestress en de 
geschiedenis van de Aa in Zwolle zichtbaar kan maken; 

- Hiertoe voor of bij de behandeling van de begroting voor 2020 met een voorstel naar de 
raad te komen; 

en gaat over tot de orde van de dag,  

 

 

D66 Zwolle    CDA     

David Hof   Margriet Boersma      
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Mogelijke voorbeelden van een straatfontein: 

 

 

 

"Foto: Jan Nabers"  
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Motie Vieren met Thomas  

De gemeenteraad van Zwolle, in vergadering bijeen op 8 juli 2019,  

 

Constaterende dat:  

- In het jaar 2021 de 550ste sterfdag van Thomas a Kempis wordt herdacht, een 
internationaal beroemde theoloog die niet alleen in de historie van Zwolle een belangrijke 
rol heeft gespeeld, maar ook in onze huidige tijd nog actueel is. 

- Er in de PPN een jaarbedrag van € 250.000,- wordt gereserveerd voor kunst in de openbare 
ruimte.  

- Een van de meest gezichtsbepalende gebouwen van Zwolle, de Onze-Lieve-Vrouwe basiliek  
(De Peperbus) direct verbonden is aan de persoon van Thomas a Kempis. 

 

Van mening dat:  

- De Basiliek een fantastisch monument is met mooie kunstschatten, dat momenteel niet in 
een aantrekkelijke omgeving ligt en ook niet op een logische, toeristische route zoals 
bijvoorbeeld de Fundatie en het Academiehuis. 

- Het voor het verhaal van de stad goed zou zijn om aandacht te schenken aan een 
jubileumjaar van een zo bekende Zwollenaar. 

 

Verzoekt het college:  

- Het budget voor kunst in de openbare ruimte voor het jaar 2021 te gebruiken voor kunst 
rondom de 550ste sterfdag van Thomas a Kempis, waarbij tegelijkertijd aandacht is voor het 
opknappen van de openbare ruimte rondom de Peperbus. 

- Hiertoe opdracht te geven aan een panel van experts uit de verschillende belanghebbende 
groepen en het panel te verzoeken om met een aansprekend voorstel te komen. 

en gaat over tot de orde van de dag,  

 

CDA 

Leo Elfers       
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Motie “Oplossingen voor starters en middeninkomens op de woningmarkt” 

De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 8 juli 2019 

Constaterende dat: 

• De woningmarkt in Zwolle nog steeds oververhit is; 
• Het steeds moeilijker wordt om goedkopere grondgebonden woningen te bouwen; 
• Dit vooral starters en middeninkomens treft, zie p. 9 van het document “Prijssegmenten” 

 
”Met een (gezamenlijk) inkomen tussen de € 37.500,- en € 50.000,- is het in de 
huidige nieuwbouwmarkt niet mogelijk om een grondgebonden nieuwbouwwoning te 
kopen, omdat er geen aanbod is in Zwolle onder de € 250.000,-. (Zie ook laatste 
alinea pag. 6) Dit is dezelfde inkomensgroep zoekers die ook in het huursegment in 
de middel dure huur niet bediend wordt.  
 

• Dit onder meer als gevolg heeft dat: 
- Huurders in sociale huurwoningen niet kunnen doorstromen naar een koopwoning 
- Ouderen in grotere eengezinswoningen geen passende betaalbare woning kunnen vinden; 

• Betaalbaar huren vaak geen alternatief is voor deze groep middeninkomens omdat zij 
1) niet in aanmerking komen voor een sociale huurwoning 
2) er weinig aanbod is in het goedkopere segment in de vrije huursector  

• Meerdere partijen tijdens het debat hebben aangegeven zich zorgen te maken over de 
positie van starters en middeninkomens op de woningmarkt. 

 
Van mening dat: 

• Starters en middeninkomens zo tussen wal en schip blijven vallen; 
• Er op korte termijn oplossingen moeten worden gevonden om betaalbare (grondgebonden) 

woningen te bouwen in Zwolle; 
• De gemeente een verantwoordelijkheid heeft om voor alle inkomensgroepen te zorgen voor 

betaalbare woningen; 
• Het college zich niet neer moet leggen bij het feit dat wordt gesteld dat het vrijwel 

onmogelijk is betaalbare woningen te bouwen; 
• Er diverse oplossingen denkbaar zijn zoals: 

- erfpachtconstructies 
- verlagen grondprijzen 
- duurzame prefab-woningen bouwen 
- met duurdere woningen goedkopere woningen mogelijk te maken 
- huur/koopconstructies; 
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Roept het college op: 

• In de Ontwikkelstrategie Wonen diverse oplossingsrichtingen op te nemen voor het 
woonvraagstuk waar de doelgroep koopstarters en middeninkomens mee te maken heeft op 
de huidige woningmarkt. 
 

En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Patty Wolthof   Brammert Geerling   David Hof 
PvdA    SP     D66 
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Motie: geen exclusieve woningmarkt in Zwolle 

De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 8 juli 2019, 

Constaterende dat: 

1 – De Zwolse woningmarkt al enige jaren stevig onder druk staat. Zowel de wachttijd voor een 
sociale huurwoning als de krapte in de koopmarkt is extreem.  

2 – De acties om ruimte te generen op de woningmarkt gecoördineerd worden vanuit het Concilium 
Zwolle, waar partners en partijen samenwerken om de Zwolse woningmarkt te versterken.  

3 – Dit Concilium Zwolle in haar laatste positionpaper “Pleidooi voor een schaalsprong: kwalitatieve 
groei van een inclusieve stad!” aangeeft in uitdaging 2 (pagina 19) dat slagingskansen en 
doorstroming een uitdaging zijn. “Het raakt starters die voor hun eerste baan in Zwolle willen wonen 
of blijven. En het raakt de middeninkomens.” 

4 – Het gevaar dreigt dat Zwolle een exclusieve stad wordt en dat er voor hardwerkende Zwollenaren 
die minder draagkrachtig geen koopwoning meer betaalbaar is. 

5 – Binnen Zwolle afspraken zijn over de bouwverdeling, waarbij 30% goedkoop gebouwd wordt 
(20% Sociale huur en 10% goedkope koop tot € 180.000), 40% middelduur gebouwd wordt (tussen € 
180.000 en € 270.000) en 30% duur gebouwd wordt (vanaf € 270.000). 

6 – De provincie Overijssel als partner in het Concilium Zwolle recent een nieuw coalitieakkoord heeft 
gesloten en daarbij uitspreekt: “Wij willen de woningmarkt beter toegankelijker voor starters en de 
doorstroming bevorderen. Daarvoor gaan we samen met gemeenten en partners effectieve 
instrumenten ontwikkelen” 

Van mening zijnde dat: 

Zwolle een inclusieve woonstad moet zijn en blijven, waar voor ieder een huis bereikbaar en 
betaalbaar is. Het Concilium Zwolle ook voor de langere termijn aangeeft dat het aanbod in Zwolle te 
schaars is en dat de ongedeelde stad onder druk staat.  

Verzoekt het college: 

Om samen met Concilium Zwolle zich actief in te zetten en te voorkomen dat Zwolle een exclusieve 
stad wordt. Daarbij bouwpartners te stimuleren alle innovatieve mogelijkheden in te zetten om aan 
de kostenzijde de prijzen te beteugelen (bijv. prefabricage, BIM, andere materialen, etc.) en samen 
met de provincie Overijssel als partner pro-actief effectieve instrumenten te ontwikkelen (te denken 
is hierbij aan een anti-speculatiebeding en een zelfbewoningsplicht). En daarover voor de begroting 
2019 aan de raad te rapporteren. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Jan Nabers   

CDA 
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Opties voor sterk houden Zwolse vastgoedmarkt 
 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 8 juli 2019, 
Gehoord hebbende de beraadslaging over de Meerjaren Prognose 
Vastgoed. 
 
Overwegende dat: 

• Met het exploiteren van (bouw)grond zowel grote bedragen als grote 
risico's aan de orde zijn; 

• We voor het investeringsvermogen van deze stad in grote mate 
afhankelijk zijn van de vastgoedopbrengsten; 

• De economie afkoelt en het hoge groeitempo van de 
Nederlandse economie voorbij is (CPB, 2019).  
 

Van mening dat: 
• Economische veranderingen niet zouden mogen leiden tot een zware 

aanslag op de toekomstgerichte investeringen van Zwolle of het 
investeringsklimaat met betrekking tot de woningmarkt, 
kantorenlocaties en bedrijventerreinen; 

• Er nu en in de toekomst een goed evenwicht moet zijn en blijven 
tussen woningmarkt, kantorenmarkt en bedrijventerreinen om 
leegstand te voorkomen; 

• Inspelen op scenario's en bijbehorende opties helpt om snel en 
verantwoord keuzes te maken die Zwolle sterk houden. 

 
Verzoekt het College: 

• Verschillende economische scenario's in kaart te brengen en met 
bijbehorende beleidsopties te komen om in geval van conjuncturele 
veranderingen snel te kunnen acteren. Dit om bij die veranderingen 
de economische positie van Zwolle sterk te houden.  
 

En gaat over tot de orde van de dag, 
 
 
Johran Willegers  
VVD 
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Motie “Zeker zijn van een goede verhuurder” 

De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 8 juli 2019 

Constaterende dat 

• Er ook in Zwolle structurele misstanden zijn in de commerciële huursector, zowel bij 
studentenkamers als bij zelfstandige woningen, die onacceptabel zijn. (zie (1)) 

• Groningen per 1 januari 2019 een vergunningsstelsel heeft ingevoerd voor particuliere 
verhuurders van studentenhuisvesting (zie (2)) 

• De meerderheid van de Tweede Kamer (zie (3)) de Minister van Binnenlandse Zaken heeft 
opgeroepen om lokaal de introductie van een vergunningsstelsel in studentenhuisvesting te 
ondersteunen; 
 

Van mening dat: 

• Zwollenaren zeker moeten zijn van een fijne, veilige en betaalbare (studenten)woning; 
• Een vergunningstelsel voor verhuurders een scheiding kan aanbrengen tussen malafide 

verhuurders en verhuurders die zorgen voor goede huisvesting; 
• Een vergunningstelsel de gemeente kan helpen in handhavingsmogelijkheden bij wangedrag, 

maar ook preventief tot beter verhuurdersgedrag kan leiden; 
 

Roept het college op 

• Om voor de begroting 2020 de kosten in beeld te hebben voor een introductie van een 
vergunningstelsel voor verhuurders van Zwolse studentenwoningen en deze aan de raad te 
rapporteren; 

• In de voorbereiding van een vergunningstelsel de resultaten van het stelsel, zoals ingevoerd 
in Groningen, over 2019 mee te nemen; 

• In overleg te treden met het Ministerie van Binnenlandse Zaken op welke wijze een 
vergunningstelsel succesvol in Zwolle ingevoerd kan worden in 2020. 
 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Patty Wolthof  Brammert Geerling David Hof 

PvdA Zwolle  SP   D66 
 

 (1) https://www.destentor.nl/zwolle/student-voelt-zich-steeds-onveiliger-op-kamer-in-zwolle~a764144c/ 

(2) https://www.volkskrant.nl/nieuws-achtergrond/groningen-pakt-huisjesmelkers-aan-verhuurdersvergunning-nu-verplicht~b6f50e57/ 

(3) https://www.oogtv.nl/2018/11/groningse-verhuurdersvergunning-nu-ook-op-landelijke-agenda/   

https://www.volkskrant.nl/nieuws-achtergrond/groningen-pakt-huisjesmelkers-aan-verhuurdersvergunning-nu-verplicht~b6f50e57/
https://www.oogtv.nl/2018/11/groningse-verhuurdersvergunning-nu-ook-op-landelijke-agenda/
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Motie: Spoorzone 

De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 8 juli 2019, 

Constaterende dat: 

1 – De gemeente Zwolle samen met partners (w.o. de provincie en het Rijk) de afgelopen jaren veel 
geld en energie heeft geïnvesteerd in de Zwolse Spoorzone. 

2 – Station Zwolle het 2e spoorwegknooppunt van Nederland is en in aantal in- en uitstappende 
reizigers snel groeit.  

3 – Staatsecretaris Stientje van Veldhoven in haar Toekomstbeeld Openbaar Vervoer 2040 dat naar 
de Tweede Kamer is gestuurd aangeeft dat Zwolle in 2040 aangesloten moet worden op het 
programma hoogfrequent spoor (elke 10 minuten een trein). ProRail President Directeur Pier Eringa 
geeft zelfs aan dat dit in 2030 al gerealiseerd dient te zijn. 

4 – Het college met ambitie werkt aan het voltooien de huidige investeringen, daarvoor echter nog 
zo’n 40 miljoen ontbreken. In de PPN 2020 – 2023 gaat Zwolle vanaf 2021 structureel € 0,5 miljoen 
hiervoor reserveren.  

Van mening zijnde dat: 

Nu de gemeente Zwolle in haar perspectiefnota heeft aangegeven opnieuw stevig te willen 
investeren (zeker gezien de minimale financiële ruimte om te investeren), moeten andere partners 
betrokken worden en hun bijdrage doen. Daarvoor is nodig dat Zwolle zich onder andere optimaal 
positioneert voor de BO MIRT. Om dit te ondersteunen is georganiseerde lobbykracht nodig richting 
de tweede Kamerfracties.  

Verzoekt het college: 

1. Een bijeenkomst, samen met de provincie Overijssel, in de Spoorzone te organiseren voor 
tweede Kamerleden waarbij de regionale tweede Kamerleden en de woordvoerder OV en 
Spoor van de tweede kamer worden uitgenodigd zo mogelijk per OV naar Zwolle te komen 
om zodoende de lobbykracht te versterken.  

2. Nadrukkelijk daarbij aandacht te hebben voor partijen die niet in de Zwolle gemeenteraad 
zitting hebben maar wel in de tweede Kamer. 

De Zwolse gemeenteraad spreekt uit: 

1. Om actief de eigen fracties in de tweede Kamer te benaderen, voor zover zij in de tweede 
Kamer vertegenwoordigd zijn.  

En gaat over tot de orde van de dag. 

 

Jan Nabers  Eildert Noorda Gerdien Rots Marcel Mulder Jan Slijkhuis Johran Willigers 
CDA  GroenLinks ChristenUnie Swollwacht PvdA  VVD 
 

 
Mark Oldengarm 
D66 
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Motie eerste stap op weg naar circulair bouwen in Zwolle 

De gemeenteraad van Zwolle, in vergadering bijeen op 8 juli 2019,  
 
 

Constaterende dat:  

• Zwolle de ambitie heeft om een duurzame circulaire stad te worden 
• Er nog weinig concrete plannen zijn op het gebied van circulaire economie in Zwolle 
• De bouwsector verantwoordelijk is voor zo’n 40% van de landelijke afvalberg 
• Hergebruik van bouwmaterialen leidt tot minder restafval en afname van CO2 uitstoot 
• Er technische, logistieke en ruimtelijke voorzieningen nodig zijn om materialen te 

kunnen hergebruiken. 
 

Van mening dat:  

• Zwolle niet langer moet wachten met het zetten van eerste stappen op het gebied 
van circulaire (bouw)economie. 

• Goede voorbeelden van circulair beleid in Nederland (bijvoorbeeld Amsterdam, 
Utrecht of Rotterdam) in Zwolle navolging verdienen.  
 

Verzoekt het college:  

• Voor de volgende PPN met een voorstel te komen dat het hergebruik van materialen 
en circulair bouwen stimuleert.  

• In dat voorstel in te gaan op de rol van de gemeente en andere betrokken partijen.  

 

D66 Zwolle   PvdA 

Mark Oldengarm Mart Oude Egbrink  
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MOTIE invasieve exoten 
 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op maandag 8 juli 2019; 
 
Constaterende dat: 

• Er steeds meer invasieve exoten* in Nederland en dus ook in Zwolle zijn. 
• Invasieve exoten ervoor kunnen zorgen dat inheemse planten en dieren gedeeltelijk of zelfs geheel 

verdwijnen waardoor het natuurlijk evenwicht verstoord raakt. 
• Invasieve exoten nadelige gevolgen kunnen hebben voor de menselijke gezondheid, veiligheid of economie. 
• Het Nederlandse beleid dateert uit 2007 en is omschreven in de ‘Beleidsnota invasieve exoten’ waarbij de 

nadruk ligt op de preventie van nieuwe introducties en niet op actieve bestrijding. 
• Er diverse partijen bezig zijn met kennis te verzamelen zoals het ministerie van Landbouw Natuur en 

Voedselkwaliteit (LNV), de Nederlandse Voedsel- en Warenautoriteit (NVWA), Provincie, Waterschap, 
Groenpartijen etc maar dat de informatie gefragmenteerd en in algemene zin beschikbaar is.  

• Per 1 januari 2018 de provincies verantwoordelijk zijn voor de bestrijding van de door de minister 
aangewezen invasieve exoten waarbij de beslissing om een exoot actief te bestrijden, afhangt van de aard en 
omvang van het probleem en van de verwachte maatschappelijke en financiële inspanningen die de 
bestrijding zal vergen.  

• Uit evaluatie van het invasieve exoten beleid (Universiteit Utrecht en Wageningen) blijkt dat de uitvoering 
van het voornoemde beleid. niet vlekkeloos verloopt. Het is dan ook nodig dat de verschillende stakeholders 
voldoende kennis hebben over invasieve exoten en de wens hebben om op te treden. Uit onderzoek blijkt 
echter dat de benodigde kennis niet altijd beschikbaar is. Bovendien worden niet alle instrumenten 
geëvalueerd en zijn er verschillende inzichten over de manier van aanpak. 
 

Van mening dat: 
• Inzicht en overzicht ten aanzien van invasieve exoten gewenst is  
• Het repareren aan de achterkant (gevolgbestrijding) op landelijk niveau of via de provincie, onvoldoende is 

om de toename aan invasieve exoten op regionaal niveau te verminderen of zelfs beheersbaar te houden. 
• Gefragmenteerde kennis verzameld moet worden om Zwolle het vermogen te geven om tijdig en adequaat 

actie te ondernemen tegen invasieve exoten. 
• Een coördinator (of coördinerende rolvervulling) ‘invasieve exoten’ ervoor kan zorgen voor de opbouw en 

instandhouding van een netwerk, de op de regio toepasbare informatie kan verzamelen om na analyse de 
bevindingen te delen met de diverse belanghebbenden in de gemeente of zo mogelijk in regionaal verband.  

• De coördinerende rol niet per definitie bij de gemeente Zwolle, maar ook bijvoorbeeld bij de ROVA of bij 
een andere organisatie belegd kan worden, maar het wel duidelijk moet zijn dat de urgentie steeds groter 
wordt en onderzoek naar de rolinvulling gewenst is. 

 
Roept het college op:  
Te onderzoeken hoe er gevolg kan worden gegeven aan de invulling van de behoefte aan een coördinerende 
rolvervulling ten aanzien van ‘invasieve exoten’ en uw bevindingen te delen met de raad.   
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
 
CDA   Swollwacht 
 
 
 
Arjan Spaans  Silvia Bruggenkamp  
 
* met ‘uitheemse soorten’ of  ‘exoten’ bedoelen we dieren, planten en micro-organismen die in een nieuw gebied terecht 
zijn gekomen.  Als deze exoten door vestiging en verspreiding schade kunnen veroorzaken, spreken we van ‘invasieve 
exoten’.  
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Betreft: Ondersteuning initiatief Stinspark   
 
De Raad van Zwolle in vergadering bijeen op 8 juli 2019, 
 
Overwegende dat:   

• De wijkvereniging WVF in 2016 het initiatief genomen heeft tot de revitalisering van 
het Stinspark en hiervoor breed draagvlak heeft bij bewoners, scholen, 
kinderopvanglokaties, de tuinen van Geerdink en de sportverenigingen die ook willen 
participeren en bijdragen. 

• Het Stinspark het enige archeologische rijksmonument van Zwolle is van nationaal 
belang. 

• Ondergronds de restanten van kasteel van Voorst dat in de 14e eeuw vernietigd 
werd, nog aanwezig zijn. 

• Om de archeologische waarde goed zichtbaar te kunnen maken, de rijksdienst voor 
Cultuur en Erfgoed en de Provincie een ontwerp voorschreef van een deskundig 
bureau. 

• De gemeente dit schetsontwerp heeft meegefinancierd om dit te ondersteunen en 
ook bereid is mee te denken, het schetsontwerp thans opgeleverd is en zal worden 
voorgelegd aan betrokken partijen. 

• De gemeente Zwolle wil meedenken over fondswerving en zal bijdragen conform het 
thans geldende, reguliere onderhoud. 

 
Van mening dat: 

• Met het de realisering  een verbindende plek ontstaat die van grote waarde is voor 
de directe en wijdere omgeving. 

• Een prachtige kans voorligt om het cultureel erfgoed van dit rijksmonument zichtbaar 
te maken 

• Deze kans om jong en oud, de wijk en de hele stad Zwolle te laten genieten van een 
plek voor recreatie en educatie, samenkomen en het herbeleven van de historische 
waarden gerealiseerd moet worden. 

 
Roept het college op: 

• Om, naast de reguliere inspanning, alles in het werk te stellen om de financiering via 
fondsen voor het project Stinspark mogelijk te maken en de wijkvereniging hierin 
optimaal te ondersteunen. 

 
ChristenUnie      VVD   SP    GroenLinks 
   
Jolien Elshof  Johran Willegers Brammert Geerling  Margriet Leest 
Wietse de boer      
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Zwolle,  
3 juli 2019 
 

Pop-up Groen in Assendorp 
 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 08 juli 2019 

Onderwerp : Vergroening voormalige busparkeerplaats Deventerstraatweg 

 
overwegende dat 
- Assendorp een versteende wijk is waar hittestress gedurende warme dagen extra 

hard toe slaat; 
- De inwoners van Assendorp graag meer groen in hun wijk willen, en daarvoor op 

menig plek al zelf de handschoen hebben opgepakt, bijvoorbeeld door groene 
leefstraten in te richten; 

- De busremise aan de Deventerstraatweg in ongebruik is geraakt doordat de bussen 
zijn verplaatst naar de Zuidzijde van het station. 

 
van oordeel dat 
- Het onwenselijk is dat er in tijden van klimaatverandering, grote stukken ongebruikt 

asfalt liggen in woonwijken; 
- Groen direct bijdraagt aan het verminderen van hittestress; 
- Groen bovendien een grote recreatieve waarde heeft; 
- Dit ‘asfaltpleintje’ ruimte kan geven aan initiatieven uit de wijk, en met name in de 

komende zomerperiode veel beter en leuker benut kan worden dan in de huidige 
situatie.  
 

roept het college op 
- Op korte termijn in gesprek te gaan met de eigenaar van de grond (NS) om 

te vragen of deze in bruikleen genomen kan worden; 
- Met een plan te komen om dit stuk ongebruikt asfalt te gebruiken om te 

vergroenen; 
- Inwoners van Assendorp te betrekken bij het ontwikkelen van dit plan;  
- Op korte termijn al ruimte te geven om dit plein anders te gebruiken, 

bijvoorbeeld door het tijdelijk vrij te geven aan de wijk en hierover actief te 
communiceren. 

 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens fractie GroenLinks 
Eildert Noorda 
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Motie Met bomen minder CO2 

 De gemeenteraad van Zwolle, in vergadering bijeen op 8 juli 2019,  

Constaterende dat:  

- Het aanplanten van bomen (productiebos) bij kan dragen aan CO2 reductie ; 

- Het bouwen met hout in tijden van grondstoffenschaarste bij kan dragen aan het oplossen 
van het woningtekort en tegelijk bijdraagt aan het terugdringen van CO2 uitstoot ;  

- Het aanplanten van bomen een klimaatregulerend effect heeft en daarmee bijdraagt aan 
het behalen van de doelstellingen van klimaatadaptatie; 

- Vernieuwende technieken (zoals CLT en LVL1) het mogelijk maken om lokaal, snelgroeiend 
hout in te zetten voor hoogwaardige hoogbouw 

- Bouwen in beton aanzienlijk bijdraagt aan de uitstoot van CO2 

Van mening dat:  

- De ambities van Zwolle op het gebied dan energietransitie en klimaatadaptatie terecht hoog 
zijn; 

- Het van belang is alle mogelijkheden die er zijn op het gebied van bouw, energietransitie en 
klimaatadaptatie onderzocht worden; 

Verzoekt het college:  

- Te onderzoeken op welke manier de extra aanplant van bomen kan bijdragen aan de 
gecombineerd opgave op het gebied van woningbouw, energietransitie en klimaatadaptatie; 

- Hiertoe voor of bij de behandeling van de begroting voor 2020 met een voorstel naar de 
raad te komen; 

en gaat over tot de orde van de dag,  

 

 

D66 Zwolle       

David Hof       

 

 

                                                           
1 Zie bijvoorbeeld Bergen in Noorwegen: http://www.buildup.eu/en/practices/cases/treet-wooden-high-rise-
building-excellent-energy-performance 

http://www.buildup.eu/en/practices/cases/treet-wooden-high-rise-building-excellent-energy-performance
http://www.buildup.eu/en/practices/cases/treet-wooden-high-rise-building-excellent-energy-performance
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MOTIE 
 
Betreft: Extra capaciteit voor natuur.             
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 8 juli 2019.     
Aan de orde: Perspectiefnota 2020-2023.   
 
 
Overwegende dat: 

• De urgentie om de natuur te versterken groot is, 
• De capaciteit op de afdeling ecologie te klein is om de ambities (o.a. 

soortenmanagementplan, natuurinclusief bouwen, maaibeleid, bomen) waar te 
maken, 

• Er kennis en capaciteit nodig is voor de omgang met invasieve (exotische) soorten 
• De zichtbaarheid van de stadsecoloog in Zwolle erg klein is. 

 
Van mening dat: 

• Om natuur een impuls te geven er meer draagvlak en kennis bij de inwoners nodig 
is,  

• Natuur integraal betrokken moet worden bij plannen van de gemeente waaronder 
de omgevingsvisie 

• De stadsecoloog onze stadsnatuur pro-actief zichtbaar zou moeten maken voor 
inwoners  

• Er meer kennis en capaciteit bij de gemeente nodig is voor natuur, 
 

 
Roept het collega op: 

• Te komen met opties voor voldoende capaciteit en kennis over natuur bij de 
gemeente Zwolle en de financiering daarvan, 

• Deze aan de raad voor te leggen vóór de begrotingsbehandeling van 2020.  
 

 
Mart Oude Egbrink  Sonja Paauw 
 
PvdA    D66 
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Motie: zichtbare energietransitie 
 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 8 juli 2019, gelezen hebbende de beslisnota 
Perspectiefnota 2020-2023 
 
Overwegende dat: 

• Zwolle de ambitie heeft om in 2025 minimaal 25% van haar totale energievraag duurzaam op 
te wekken; 

• Zowel grootschalige opwekking (bv zonneparken) als kleinschalige opwekking van energie 
(zon op dak) daarvoor nodig is; 

• Een van de vijf speerpunten uit het Plan van aanpak 2018-2022 is het organiseren van een 
brede energiebeweging; 

• Een doel van de gemeente is dat een maximale bijdrage wordt geleverd aan de 
energietransitie door brede toepassing van PV-panelen en het actief verduurzamen van de 
gemeentelijke vastgoedportefeuille. 

 
Van mening dat: 

• Voor een succesvolle Zwolse transitie het erg belangrijk is dat niemand achterblijft; 
• Het hiervoor belangrijk is om op wijkniveau in te zetten op de Zwolse transitie zodat deze op 

een positieve manier zichtbaar en beleefbaar wordt en zodat de verbinding gemaakt kan 
worden met andere onderwerpen, zoals bijvoorbeeld werkgelegenheid; 

• Zichtbaarheid de bewustwording en het draagvlak – essentieel voor een succesvolle 
energietransitie – kan vergroten; 

• In de informatienota Bewustwording energietransitie wordt aangegeven dat bewustwording 
in de wijken van belang is, maar de uitwerking hiervan nog summier is;  

• Zonnepalen op maatschappelijke panden (bv. wijkcentra) in combinatie met een 
voorlichtings- en ontmoetingsfunctie in die panden (flyers, bijeenkomsten voor toekomstige 
coöperaties, voorlichting, advies, etc) kan bijdragen aan de zichtbaarheid en de beweging van 
onderop voor de Zwolse transitie; 

• De elektriciteit en/of de financiële opbrengsten ten goede kunnen komen aan de wijk en 
daarmee draagvlak en bekendheid van de transitie verder vergroten. 
 

Verzoekt het college: 
• Voor eind 2020 in elke Zwolse wijk1 een maatschappelijk pand2 in te richten als 

duurzaamheidspunt (te voorzien van zonnepanelen, organiseren van voorlichting en 
verbinding); 

• De (financiële) consequenties hiervan te betrekken bij de begroting 2020, waarbij als 
dekkingsvoorstel gedacht kan worden aan de opbrengsten van de zonnepanelen, het budget 
voor de energietransitie en/of het budget voor  de verduurzaming van gemeentelijk 
vastgoed.  

 
En gaat over tot de orde van de dag 
 
Mart oude Egbrink  Arjan Spaans  David Hof 
Partij van de Arbeid CDA   D66 
                                                           
1 Ook daar waar in een wijk al maatschappelijke panden voorzien zijn van zonnepanelen 
2 Door de gemeente zelf te voorzien indien het eigenaar is van het pand en anders in samenwerking met de 
eigenaar hier voor te zorgen 
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Motie: energiecoaches 
 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 8 juli 2019, gelezen hebbende de beslisnota 
Perspectiefnota 2020-2023 
 
Overwegende dat: 

• Zwolle de ambitie heeft om in 2025 minimaal 25% van haar totale energievraag duurzaam op 
te wekken; 

• Om deze ambitie te halen we moeten inzetten op zowel besparen als opwekken; 
• Om deze ambitie te halen iedereen mee moet kunnen doen: inwoners, overheid, 

maatschappelijke instellingen en het bedrijfsleven. 
 
Van mening dat: 

• Het voor inwoners met een laag inkomen, maar ook een middeninkomen, lastig kan zijn om 
duurzaamheidsmaatregelen te treffen; 

• Voor deze groep inwoners er echter ook mogelijkheden zijn die binnen afzienbare tijd terug 
zijn te verdienen en zelfs op korte termijn al voordeel op kunnen leveren (denk bv. aan 
isolatie, zuinige elektronische apparaten, tochtstrips of zonnepanelen);  

• Het lastig kan zijn – zeker als je weinig financiele middelen hebt – om te bepalen welke 
maatregelen verstandig en haalbaar zijn; 

• Een energiecoach – zoals bijvoorbeeld het Verbeter en bespaar loket biedt - kan helpen bij 
het bepalen van de juiste maatregelen; 

• Omdat het Verbeter en bespaar loket voor de meeste adviezen geld vraagt en inwoners 
veelal het loket zelf moeten benaderen, voor inwoners met een laag inkomen een hoge 
drempel wordt opgeworpen om zich goed te laten adviseren en daarmee mogelijk 
duurzaamheidsmaatregelen niet worden getroffen.  
 

Verzoekt het college: 
• In overleg met het Verbeter en bespaarloket te kijken hoe mensen met lage inkomens 

(individueel en/of collectief) proactief benaderd kunnen worden voor energieadviezen 
zonder dat hiervoor kosten voor in rekening worden gebracht; 

• De uitwerking van deze maatregelen waar nodig te koppelen aan de bredere aanpak van 
energiearmoede, maar ook te kijken hoe dit mensen met middeninkomens kan 
ondersteunen; 

• Bij de begrotingsbehandeling 2020 met een uitgewerkt voorstel naar de raad te komen. 
 

En gaat over tot de orde van de dag 
 
Mart oude Egbrink  Brammert Geerling 
Partij van de Arbeid SP 
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Motie    
 
Betreft: Laat het woonlastenfonds de lasten verlichten.              
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 8 juli 2019.    
Aan de orde: Berap 2019-1.    
 
 
Overwegende dat: 
 Het project woonlastenfonds wordt afgerond in 2019.  
 Er daarbij een bedrag resteert van € 150.000,00 dat het college wil laten vrijvallen.   

 
Van mening dat: 
 Met name voor de minder draagkrachtigen in de samenleving de woonlasten een groot bestanddeel 

van hun (vaste) lasten vormt. 
 Ook energiekosten een fors deel van de woonlasten uitmaakt. 
 Dit geld uit het woonlastenfonds niet naar de algemene concernreserve dient vrij te vallen, maar 

besteed moet worden aan het verlagen van de energielasten door energiebesparende maatregelen 
voor de minder draagkrachtigen in onze stad (*).  

 Dit een positieve invloed heeft op klimaatdoelstellingen en armoedebestrijding.  
 

De Zwolse raad roept het college op:   
 Bij de begroting 2020 met een voorstel te komen voor een nieuw op te zetten energiefonds voor 

inwoners met een inkomen tot 130% van het sociaal minimum.  
 Daarbij de € 150.000,00 vrijval woonlastenfonds als vertrekpunt te nemen.   

 
 

En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de fractie van de SP;  
Brammert Geerling         
 
 
 
 
(*) Waarmee zij bijvoorbeeld energiebesparende producten tegen inkoopprijs kunnen aanschaffen, of het advies van de energiecoach 
kunnen betalen, de exacte invulling is nader te bepalen. 
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Werken aan werk 
 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 8 juli 2019, 
Gehoord hebbende de beraadslaging over de PPN 2020-2023 
 
Constaterende dat: 
• Het college inspanningen vergroot om de uitstroom uit de bijstand te bevorderen en participatie te 

vergroten.  
• Het college werk ziet als een belangrijk middel om zorg- en ondersteuningsvragen te verminderen. 
• Er op dit moment 3671 bijstandsgerechtigden zijn en 7150  vacatures zijn in de regio Zwolle 
 

 
Van mening dat: 
• Werk de beste manier is om uit de bijstand te komen en zelfstandig weer te kunnen voorzien in een 

eigen inkomen, 
• Er in tijden van hoogconjunctuur een extra slag gemaakt zou moeten worden om mensen dichter naar 

werk of onderwijs te krijgen 
• Tiem een sleutelrol vervult bij het actief inzetten op uitstroom; 
• Daarbij van Tiem een proactieve houding gevraagd mag worden; 
• Om te komen tot uitstroom uit de bijstand het spreken en kennen van mensen door Tiem essentieel is; 
• Tiem een uitstekend netwerk moet hebben en benutten bij onderwijs en bedrijfsleven om goede 

matches te bieden; 
• De Participatiewet alle handvatten biedt om bovenstaande doelstellingen te bereiken, 
 
 
Verzoekt het College: 
 
• Tiem op te dragen de noodzakelijke stappen te nemen om te komen tot een goed beeld van 

het Zwolse bijstandsbestand;  
• De verwachting richting Tiem uit te spreken dat zij alles op alles zet uitstroom naar werk of 

onderwijs te realiseren; 
• Voorts aan te sporen om te bouwen aan een betekenisvol, duurzaam netwerk bij bedrijfsleven 

en onderwijs en daarin maximaal gebruik te maken van Zwolse en regionale netwerkpartners 
 

En gaat over tot de orde van de dag, 
 
Annemee van de Klundert Silvia Bruggenkamp  Wietse de Boer  Leo Elfers 
VVD    Swollwacht   ChristenUnie  CDA 
 



 
 

M-20 

 
 

                          
 
MOTIE    
 
Betreft: Geef Tiem een goede start en eerlijke kans.           
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 8 juli 2019.    
Aan de orde: Stukken inzake het Voorjaarsmoment (07.01 Halfjaarrapportage Sociaal Domein)  
 
 
Overwegende dat: 
 Tijdens het debat van 24 juni 2019 door meerdere partijen aandacht werd gevraagd voor de 

resultaten die Tiem bereikt. 
 De wethouder hierop aangaf, dat Tiem amper van de startblokken is vertrokken en enige tijd nodig 

heeft om de organisatie in te richten en neer te zetten. 
 Tiem desondanks wel een bezuinigingsopgave van € 700.000,00 heeft gekregen. 
 Uit de halfjaarrapportage blijkt, dat diverse op papier bedachte maatregelen in praktijk niet of niet 

afdoende het beoogde effect bereiken (zoals bij P2, P3 en P4) dan wel er extra sturing of onderzoek 
nodig is (zoals bij P5 en P6). 

 Volgens de halfjaarrapportage Tiem (mede) daarom een gedeeltelijke vacaturestop heeft ingesteld 
en een aantal projecten heeft gestopt. 

 
Van mening dat: 
 Een goed begin, het halve werk is. 
 De medewerkers van Tiem, net als het college en de raad, Tiem tot een succes willen maken. 
 Dit goed is voor de medewerkers van Tiem, onze inwoners en het huishoudboekje van zowel Tiem 

als de gemeente Zwolle.  
 De constatering in de halfjaarrapportage daarom nader onderzoek vraagt of de geplande 

bezuinigingstaak van € 700.000,00 dit succes en de gevraagde resultaten van Tiem in de weg staat. 
 Onderzocht moet worden of deze bezuinigingstaak daarom geheel of gedeeltelijk ongedaan moet 

worden gemaakt.  
 

De Zwolse raad verzoekt het college:  
 Samen met Tiem te onderzoeken in hoeverre en op welke punten de bezuinigingstaak van  

€ 700.000,00 de bedrijfsvoering en resultaten van Tiem nadelig beïnvloedt. 
 Daar bij zowel de boekhoudkundige argumenten mee te nemen, maar ook de te bereiken resultaten 

en de sociale aspecten voor de medewerkers, consulenten en degenen die bij of via Tiem 
werk(ervaring) of begeleiding krijgen. 

 Tijdig voor de begrotingsbehandeling voor 2020 hierover aan de raad verslag te doen. 
 
 

En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de fractie van de SP;  
Bert Sluijer        
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MOTIE: Arbeidsmarkt voor iedereen 
 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 8 juli 2019: 
 
Overwegende dat: 

• De gemeente middels de Human Capital Agenda ernaar streeft werkenden en 
werkzoekenden in Zwolle een duurzame plek te geven op de arbeidsmarkt; 

• Docenten aangeven dat werkgevers vaak geen stageplek willen bieden aan MBO-1-
studenten, mede vanwege de negatieve beeldvorming over dit niveau; 

• De wethouder tijdens het debat van 24 juni 2019 aangaf deze zorg te delen; 

• De Sociaal Economische Raad (SER) van Overijssel benadrukt dat de duurzame 
inzet van MBO-werkkrachten en de mogelijkheid van omscholing voor deze 
werkkrachten van groot belang is voor de regionale economie. 

Van mening dat: 

• Zwolle een diverse en inclusieve stad moet blijven; 

• Het daarom van groot belang is dat de Zwolse arbeidsmarkt een plek biedt voor alle 
opleidingsniveaus; 

• Bij de uitvoering van de Human Capital Agenda goed gekeken moet worden of 
werkzoekenden met MBO niveau 1, 2 en 3 kunnen instromen op duurzame 
arbeidsplekken tegen fatsoenlijke loon. 

Roept het college op: 

• Te monitoren hoe binnen de Human Capital Agenda de participatie van MBO-
studenten op niveau 1, 2 en 3 op de arbeidsmarkt verloopt en hier jaarlijks over te 
rapporteren. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

PvdA       D66 
Roberto Kist   Sonja Paauw 
Patty Wolthof 
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Zwolle, 22 juni 2019 

Zwolse Dierenhulp voor Minima 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 8 juli 2019, 

gehoord de beraadslaging over de Perspectiefnota 2019 

 
overwegende dat 
 - Zwolse minima met een huisdier geconfronteerd kunnen worden met hoge 

dierenartskosten wanneer hun huisdier ziek wordt of een ongeluk krijgt; 
 - hoge behandelkosten ervoor kunnen zorgen dat baasjes met een minimuminkomen 

hun dier in nood wel willen, maar door financiële redenen niet kunnen laten 
behandelen of zich hiervoor in de schulden moeten steken; 

 - huisdieren door uitblijven van medische hulp onnodig lijden of om medische kosten te 
voorkomen worden afgestaan of zelfs achtergelaten; 

 - in Amsterdam al geruime tijd een pilot loopt waar minima onder voorwaarden een 
een tegemoetkoming in dierenartskosten kunnen krijgen; (De ADAM-regeling*) 

 - bovengenoemde regeling door voor maximaal 1 dier tot 50% van de kosten te 
vergoeden tot €300,- de drempel voor minima lager maakt om hun eigen 
verantwoordelijkheid te kunnen nemen voor het welzijn van hun dier; 

 
van oordeel dat 
 - een soortgelijke Zwolse regeling een wezenlijk verschil kan maken voor zowel mens- 

als dierenwelzijn in Zwolle; 
 - een bijkomend voordeel is dat katten vaker gechipt zullen worden en er meer honden 

en katten kunnen worden gesteriliseerd; 
 - bovendien de toestroom van huisdieren naar het Zwols Dierenasiel zal verminderen 

door huisdieren van minima betere toegang tot de dierenarts te geven; 
 - deze regeling Zwolle goede kanshebber maakt in de race om de meest 

diervriendelijke gemeente van Nederland te worden; 
 

roept het college op 
  
een op de ADAM-regeling gebaseerde Zwolse variant van Dierenhulp voor 
Minima als reeële optie te onderzoeken en de uitkomsten daarvan tijdens de 
behandeling van de nota dierenwelzijn dit najaar voor te leggen aan de raad 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens fracties 
GroenLinks   Swollwacht 
Eildert Noorda Silva Bruggenkamp 
 
Toelichting 
*https://www.amsterdam.nl/toerisme-vrije-tijd/dieren/dierenhulp-minima/ 
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Motie: Educatie dierenwelzijn voor basisscholen 

De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 8 juli 2019. 

Goede educatie kan een belangrijke bijdrage leveren aan dierenwelzijn. In de PPN 2019 staan vier 
pijlers. Pijler twee gaat over preventie, informatie, educatie en communicatie. Beoogd wordt met 
onderstaande motie om extra aandacht te schenken aan educatie m.b.t. dierenwelzijn bij de nota 
dierenwelzijn van oktober 2019. 

Overwegende dat: 

• Gemeente Zwolle zich gecommitteerd heeft voor een beter dierenwelzijn in haar stad.  
• Zij daarvoor vier pijlers heeft benoemd in haar PPN. 
• Deze pijlers op sommige punten nog verder geconcretiseerd moeten worden. 

Van mening dat: 

• De basis voor goede zorg van een (huis) dier begint met educatie. 
• Kinderen (en ouders) bewuster zouden moeten zijn over wat er allemaal komt kijken bij de 

aanschaf van een (huis)dier. 
• Je met juiste informatie / educatie voorkomt dat mensen ondoordacht overgaan tot de 

aanschaf van een huisdier, die later, als het toch tegen blijkt te vallen naar een opvang 
gebracht moet worden. 

• Er een natuur en -milieu makelaar is aangesteld en deze raakvlakken heeft met 
dierenwelzijn. 

Verzoekt het College: 

• De optie te onderzoeken of er verbinding gemaakt kan worden met de natuur- en milieu 
makelaar met betrekking tot educatie dierenwelzijn.  

• De uitkomst daarvan te betrekken bij de behandeling van de nota dierenwelzijn. 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 

Namens de fractie van  

Swollwacht    GroenLinks   ChristenUnie 

Evelina Bijleveld    Eildert Noorda   Jacob Raap 

Silvia Bruggenkamp 
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MOTIE    
 
 
Betreft: WMO voorzieningen niet strakker maar eerlijk toekennen.          
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 8 juli 2019.   
Aan de orde: Perspectiefnota 2020-2023.    
 
 
Overwegende dat: 
 Het college wil besparen (bezuinigen) binnen de WMO (Wet Maatschappelijke Ondersteuning).  
 Mede daarom bezien wordt of er scherper gestuurd kan worden op de toekenningen (bladzijde 15).  

 
Van mening dat: 
 Het college tot dusverre nooit melding heeft gemaakt van het feit dat WMO voorzieningen worden  

toegekend die niet nodig waren. 
 Dit ook niet via andere kanalen tot ons is gekomen.  
 De verstrekking moet zijn ingegeven door medische/sociale noodzaak of wenselijkheid en slechts 

een eerlijke beoordeling het criterium mag zijn. 
 Strakker sturen op toekenningen vooral de minst mondigen en meest kwetsbaren dupeert. 
 Strakker sturen kan leiden tot meer klachten, bezwaren en procedures.  
 Dit alleen maar onnodig leed, last en extra kosten met zich meebrengt. 

 
De Zwolse raad spreekt uit naar het college: 
 Dat bij de zoektocht naar besparingen door scherper te sturen op de WMO toekenningen de inwoner 

geen nadelige effecten mag ondervinden.  
 De inwoner kan (blijven) vertrouwen op een eerlijke, hulpvaardige en rechtvaardige toekenning van 

WMO aanvragen.  
 
 

En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de fractie van de SP;     
Bert Sluijer         
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MOTIE    
 
Betreft: Een menswaardige en werkvaardige WMO.               
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 8 juli 2019.   
Aan de orde: Perspectiefnota 2020 – 2023.  
 
 
Overwegende dat: 
 Het college geld wil besparen binnen de WMO (Wet Maatschappelijke Ondersteuning).  
 Er bekeken wordt welke voordelen bij de aanbesteding te behalen zijn, naast het terug gaan van 

twee naar één aanbieder.  
 Dit gevolgen kan hebben voor het niveau van de voorzieningen en/of de service.  
 Het college in het najaar komt met een concreet voorstel voor de invulling van € 900.000,00 

bezuinigingen op de WMO.  
 

Van mening dat: 
 De WMO voorzieningen of verstrekkingen geen goudgerande regelingen zijn, maar medisch en 

sociaal noodzakelijke bestedingen. 
 Nog zeer recent bewust gekozen is voor twee aanbieders, toen bleek dat de kwaliteit die geleverd 

werd door één aanbieder ondermaats was en leidde tot te veel klachten (en kosten).  
 Het college spreekt over besparingen die, door mensen die afhankelijk zijn van voorzieningen en 

zorg, ervaren (kunnen) worden als bezuinigingen.  
 Deze mensen echter niet de dupe mogen worden van het ‘besparingsdenken’. 
 Er daarom kaders meegegeven moeten worden aan die denkrichting.  

 
De Zwolse raad verzoekt het college: 
 Bij toekomstige aanbestedingen in de WMO kwaliteit het belangrijkste criterium te laten zijn en het 

kostenaspect daaraan ondergeschikt te laten zijn.  
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de fractie van de SP;          
Bert Sluijer       
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Motie Cliënten betrekken bij traject besparingen hulpmiddelen WMO 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 8 juli 2019. 
 
Constaterende dat: 

• Er gezocht gaat worden naar mogelijkheden om kosten te besparen op de 
verstrekking van hulpmiddelen WMO. 
 

• We in Zwolle een geschiedenis hebben met problemen bij de verstrekking van 
hulpmiddelen WMO, waardoor een deel van de gebruikers van hulpmiddelen 
ernstig en langdurig gedupeerd werd. 

 
Van mening dat: 

• De inwoner van Zwolle in het sociaal domein een prominentere plek verdient. 

• WMO hulpmiddelen voor Zwollenaren met een beperking belangrijk zijn om 
mee te kunnen doen in de samenleving. 

• Kwaliteit van de (verstrekking van) hulpmiddelen WMO niet ondergeschikt 
moet worden aan de prijs daarvan. 

• Dat door twee aanbieders er nu keuzevrijheid is zodat de zorggebruiker niet 
afhankelijk wordt van een slecht presterende aanbieder. En dat dat een groot 
goed is. 

• De ervaringen van gebruikers hulpmiddelen WMO, zowel de positieve als de 
negatieve, belangrijk zijn om te betrekken bij de zoektocht naar besparingen 
(zie ook het gebruikerspanel waartoe eerder al besloten is).   

 
Vraagt het college: 

• Om de raad te informeren over de wijze waarop gebruikers van WMO 
hulpmiddelen, aan de voorkant van en tijdens het traject, betrokken worden bij 
het traject om op hulpmiddelen te besparen, en wel zo dat de 
(leverings)kwaliteit op het gewenste niveau komt of blijft.  
 

• Om tussentijds en achteraf aan de raad een verslag te geven van deze met 
cliënten gevoerde gesprekken, bijvoorbeeld als bijlage bij een voorstel. 
 

Jacob Raap ChristenUnie   Johran Willegers VVD 
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MOTIE    
 
 
Betreft: Bouw het opbouwwerk uit.           
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 8 juli 2019.   
Aan de orde: Stukken Voorjaarsmoment 2019.    
 
 
Overwegende dat: 
 Het college op bladzijde 19 van de Jaarstukken 2018 het belang van opbouwwerk benadrukt:  

“De inzet van het wijkgericht welzijnswerk en opbouwwerk wordt niet alleen ingezet op de persoonlijke 
zelfredzaamheid, maar is ook essentieel voor de directe leefomgeving van deze inwoners en het behoud van de 
leefbaarheid in de buurten (bijvoorbeeld ter voorkoming van overlast en burenconflicten).” 

 Het college desondanks bij de begroting van 2018 geen 2 FTE extra opbouwwerkers wilde 
aanstellen. 

 Het college ook in 2019 geen perspectief wil bieden, nu met als argument dat het niet “vooruit wil 
lopen op de discussie”.  

 
Van mening dat: 
 Met opbouwwerk een breed scala aan (mogelijke) problematiek preventief en effectief wordt 

voorkomen en aangepakt.  
 Daarover helemaal geen discussie is.  
 Op het gebied van leefbaarheid al langere tijd opgaven liggen te wachten, hetgeen ook tot 

uitdrukking komt in de prioritering van de veiligheidsvisie, die duidelijk vraagt om inzet van 
opbouwwerkers naast de politie.  

 Er daarom onderzocht moet worden hoe die opbouwwerkers zo snel mogelijk kunnen worden 
aangesteld en gefinancierd.  
 

De Zwolse roept het college op:  
 Op korte termijn te onderzoeken hoe de 2 FTE extra opbouwwerkers kunnen worden aangesteld en 

gefinancierd. 
 Hierover tijdig voor de begroting 2020 verslag uit te brengen aan de raad.  

 
 

En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de fractie van; 
 
SP    D66  
Bert Sluijer    Sonja Paauw     
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MOTIE Bevorderen gebruik familiegroepsplan 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 8 juli 2019 
 
Gelet op: 

• de Verordening Jeugdhulp Gemeente Zwolle, waarin het familiegroepsplan een 
duidelijke plek heeft; 

• de Perspectiefnota 2020-2023, waarin investeringen zijn aangekondigd voor 
preventie, toegang en passende jeugdhulp; 

• het feit dat daarbij veel aandacht uitgaat naar het optimaliseren van de inzet van 
professionele jeugdhulp, terwijl een belangrijk doel van de Jeugdwet juist is om de 
eigen kracht van gezinnen en hun netwerk te versterken en in te schakelen; 

• de erkenning van het college in het raadsdebat op 24 juni 2019 dat het 
familiegroepsplan een waardevol instrument kan zijn, maar dat er nog te weinig 
gebruik van wordt gemaakt in Zwolle; 

 
Van oordeel dat: 

• ouders de eerstverantwoordelijke opvoeders zijn en dat het voor bestendige 
jeugdhulp belangrijk is om de regie zoveel mogelijk bij hen te laten; 

• het benutten van de kracht van de gezinnen en mensen uit hun netwerk, zowel 
bijdraagt aan het vinden van de beste maatwerkoplossingen als aan het beperken 
van de inzet van professionele jeugd; 

• dat het familiegroepsplan daarvoor het voorgeschreven instrument is1; 
• daarmee tevens wordt voorkomen dat gezinnen te veel en te lang afhankelijk worden 

van professionele hulp; 
• jeugdhulp gericht dient te zijn op herstel van het normale leven en daarom zo dicht 

mogelijk bij het gezin uitgevoerd moet worden; 
• bij de meeste gezinnen de inzet van professionele hulp van tijdelijke aard is; 
• professionele jeugdhulp altijd ingezet moet worden als dat volgens het deskundige 

oordeel noodzakelijk is; 
 
Verzoekt het college: 

• het gebruik van netwerkversterkende interventies, zoals het familiegroepsplan, door 
het Sociaal Wijkteam stevig te bevorderen, en 

• deze inzet bij de uitwerking van de Hervormingsagenda sociaal domein uitdrukkelijk 
mee te nemen. 

 
En gaat over tot de orde van de dag 
 
ChristenUnie  
Ronald Buitenhuis, Gerdien Rots 

                                                
1 Zie de Verordening Jeugdhulp Gemeente Zwolle 2018, alsmede: 
https://vng.nl/onderwerpenindex/jeugd/jeugdhulp/familiegroepsplan  

https://vng.nl/onderwerpenindex/jeugd/jeugdhulp/familiegroepsplan
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Motie: Integrale aanpak vanuit best practices 

De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 8 juli 2019. 

Sinds januari 2015 is de jeugdzorg van de Rijksoverheid overgeheveld naar de gemeenten.  

Overwegende dat: 

• Gemeenten verantwoordelijk zijn voor de inkoop van specialistische jeugdzorg;  
• Wachtlijsten in Zwolle minimaal 12 weken bedragen alvorens een intake kan plaats vinden. 
• Jongeren maanden tot soms wel een jaar wachten tot de behandeling wordt gestart. 

Van mening dat: 

• Er onvoldoende overzicht is van jongeren die in de wacht staan bij sociaal wijkteam, huisarts 
of zorginstelling. 

• Gemeenten en zorginstellingen jongeren met een angststoornis, een depressie of andere 
geestelijke gezondheidsproblemen eerder moeten ontvangen. 

• Jongeren te snel worden doorverwezen naar duurdere jeugdzorg en op wachtlijsten komen 
te staan. 

• Transformatie naar eerdere en lichte behandeling onvoldoende zichtbaar is. 

Verzoekt het College: 

• Vanuit best practices in de stad een integrale aanpak te volgen met als doel uitvoering te 
geven aan PPN 2019: Daar waar jeugdhulp nodig is wordt deze snel en passend, en niet 
zwaarder en langer dan nodig, geboden. 

• In deze aanpak erop toe te zien dat jongeren met een (acute) zorgvraag op een zo kort 
mogelijke termijn een (intake) gesprek krijgen 

• Te voorkomen dat jongeren te snel doorverwezen worden naar (duurdere) jeugdzorg en op 
lange wachtlijsten komen te staan. 

• De effectiviteit en doelmatigheid te meten en terug te koppelen aan de raad. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Namens de fractie van  

Swollwacht 

Evelina Bijleveld  

Jeffrey Satoor de Rootas 
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Motie | Vitaal en waardig ouder worden 
 

Onderwerp: Perspectiefnota 2020-2023 
 

De Raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 8 juli 2019, 
  
Gelet op dat 
- in de perspectiefnota een agenda wordt aangekondigd met speerpunten voor vitaal 
en waardig ouder worden. 
- in Nederland voorbeeldprojecten zijn waar ouderen hun levenswijsheid doorgeven 
aan jongere generaties, bijvoorbeeld het project Old School in Arnhem.  
 
Van oordeel dat 
- de opgedane levenswijsheid van oudere Zwollenaren van grote waarde zijn en dat 
het delen aan generaties ten goede komt aan iedereen. 
- delen van levenswijsheid helpt om je zinvol en gewaardeerd te voelen bij het ouder 
worden. 
 
Verzoekt het college om 
bij de uitwerking van de agenda van de notitie vitaal en waardig ouder worden, naast 
de genoemde speerpunten, ook aandacht te besteden aan projecten waar ouderen 
Zwolle worden uitgedaagd om levenservaring en wijsheid te delen met jongere 
generaties.  
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
 
Reinier Mulder 
ChristenUnie Zwolle 
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De Raad van Zwolle in vergadering bijeen op 8 juli 2019  
 
Gelezen hebbende de Perspectiefnota 2020-2023 
 
Overwegende dat: 
⦁ Er buikpatiënten, diabetici en mindervaliden zijn waarvan een kwart 
niet naar buiten kan of durft vanwege het tekort aan openbare toiletten. 
⦁ Er daarom meer behoefte is aan openbare toiletten. 
⦁ De Maag Lever darm stichting stelt dat er om de 500 meter een toilet beschikbaar moet zijn 
voor buikpatiënten. 
⦁ Zwolle weliswaar een verbeterslag gemaakt heeft in de zichtbaarheid van beschikbare toiletten 
in de hoge nood app, maar deze beschikbaarheid erg afhankelijk is van de openingstijden of de 
drukte van het toilet gebruik, bijvoorbeeld tijdens evenementen.  
⦁ De marathon van Zwolle een evenement is waarbij er al extra aandacht is besteed aan de 
beschikbaarheid van openbare toiletten elke 500 meter.  
 
Van mening dat: 
⦁ Zwolle een aantrekkelijke en toegankelijke stad moet zijn voor iedereen 
⦁ Bij een aantrekkelijke en toegankelijke stad openbare toiletvoorzieningen horen, ook in de 
avonduren of tijdens grote evenementen.  
⦁ Mensen met incontinentie, stoma of andere problematiek vaak binnen vijf minuten een toilet 
nodig hebben. 
⦁ Mensen met deze hoge nood nog weleens geweigerd worden bij een toilet, met alle gevolgen 
van dien. 
⦁ Er vooral veel geweigerd wordt buiten de reguliere openingstijden of tijdens grote drukte in de 
binnenstad (bijv. bij evenementen). 
 
Roept het college op: 
⦁ Te onderzoeken hoe gezorgd kan worden voor voldoende openbare toiletten die voldoen aan 
de eisen voor buikpatiënten en 24 uur per dag beschikbaar zijn en tijdens grote evenementen.  
⦁ Daarbij te kijken naar het 24 uur per dag beschikbaar stellen van de gebouwen in eigen beheer 
(zoals het gemeentehuis) om gebruik te maken van het openbaar toilet.  
⦁ In de uitvoering van deze motie samenwerking te zoeken met ervaringsdeskundigen, zoals de 
Maag Lever en Darm stichting. 
⦁ De raad hierover voor eind 2019 te informeren. 
 
 
Anneloes Krone 
Jan Nabers 
CDA Zwolle 
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Veilige groei van Zwolle 

 
 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 9 juli 2019, 
Gehoord hebbende de beraadslaging over de perspectiefnota 2020-
2023, 
  
Constaterende dat: 

• De groei van de stad en de veranderende wet-en regelgeving leiden 
tot een toenemende vraag om toezicht in de openbare ruimte; 

• Het college vanuit betrouwbaar en aanspreekbaar partnerschap 
vanwege die toenemende vraag structureel extra toezichtcapaciteit 
uitbreidt; 

• In het VTH-programma jaarlijks keuzes worden gemaakt over de 
inzet van beschikbare capaciteit rondom toezicht in de openbare 
ruimte. 

  
Van mening dat: 

• Naleving en handhaving van afspraken en regels van groot belang is 
voor de veiligheid en het gevoel van veiligheid van onze inwoners en 
ondernemers; 

• Toezicht en handhaving een belangrijke bijdrage leveren om de 
veiligheid en de naleving van regels in de gemeente te verhogen; 

• De groei die Zwolle komende jaren gaat doormaken een evenredige 
inzet van capaciteit rondom toezicht in de openbare ruimte vraagt. 

 
Verzoekt het College: 

• Bij het jaarlijks vast te stellen VTH-programma niet alleen stil te 
staan bij de inzet van capaciteit, maar ook de beschikbaarheid en 
proportionaliteit van toezichtcapaciteit af te wegen tegen de groei 
van de stad. 

 
En gaat over tot de orde van de dag, 
 
Jolanda Kok 
VVD 
 
Guido Pasman 
Swollwacht 
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Motie  

Stevig nieuw totaalconcept Cultuurhistorisch Zwolle in 
voormalig SMZ 

De gemeenteraad van Zwolle, in vergadering bijeen ter besluitvorming over de PPN 2020-
2023, 

Gehoord de discussie over een Erfgoed Hotspot bij de algemene beschouwingen over de 
PPN, 

Overwegende dat 

- De raad op 17 juni 2019 heeft besloten tot een forse investering in het aanpassen 
van de panden van de voormalig Stedelijk Museum Zwolle voor het toekomstig 
gebruik voor de presentatie van het historische verhaal van Zwolle, 

- De gemeente hoge ambities heeft als het gaat om het zichtbaarder maken van 
cultuurhistorisch Zwolle en het daarbij behorende aantrekkelijke laagdrempelige 
belevingscentrum op de plek van het voormalig SMZ, 
 

Van mening dat 

- Archeologie, bouwhistorie en monumenten (zoals zichtbaar gemaakt in een Erfgoed 
Hotspot) een belangrijk, integraal en onlosmakelijk onderdeel zouden moeten vormen 
van het nieuwe beleveniscentrum onder de vlag van Allemaal Zwolle. 

- Dat het een gemiste kans is dat de Erfgoed Hotspot nu als los idee zonder 
financieringsmiddelen aan de raad gestuurd is.  

Verzoekt het college 

- Vaart te brengen in het ontwikkelen van een nieuwe integrale invulling / totaalconcept 
zodanig dat het belevingscentrum snel na verbouwing haar deuren kan openen voor 
publiek, 

- De raad kort na de zomer over de planning richting opening te informeren, 
- De raad op zo kort mogelijke termijn te informeren over de incidentele en structurele 

lasten die de nieuwe invulling van de panden van het voormalig SMZ met zich 
meebrengt. 
 

 

D66   PvdA   ChristenUnie   

Sonja Paauw  Jan Slijkhuis  Jacob Raap 
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Motie nader onderzoek Erfgoed Hotspot  
De gemeenteraad van Zwolle, in vergadering bijeen ter besluitvorming over de PPN 
2020-2023, 

Gehoord de discussie over een Erfgoed Hotspot bij de algemene beschouwingen over de 
PPN, 

Overwegende dat 

- In de coalitieakkoord 2018-2022 een onderzoek naar een Erfgoed Hotspot is 
aangekondigd 

- In de begroting 2018 een mogelijke Erfgoed Hotspot werd aangeduid als een 
“belevingsvorm [die] een extra dimensie [geeft] aan onze historie en haar 
tastbaar [maakt]” voor Zwollenaren en bezoekers van Zwolle 

- Er inmiddels een onderzoek is gedaan naar een Erfgoed Hotspot, maar dat het 
college er om financiële redenen voor kiest deze niet in Zwolle te vestigen 

- Dit onderzoek wel ingaat op de eenmalige investering, maar niet op de structurele 
kosten van een Erfgoed Hotspot 

- De raad op 17 juni 2019 heeft besloten tot een forse investering in het aanpassen 
van de panden van de voormalig Stedelijk Museum Zwolle voor het toekomstig 
gebruik door Allemaal Zwolle en Archeologie & Monumentenzorg voor de 
presentatie van het historische verhaal van Zwolle 

Van mening dat 

- Een krachtige en spraakmakende presentatie van de rijke geschiedenis van Zwolle 
door een gezamenlijke aanpak van Allemaal Zwolle en Archeologie & 
Monumentenzorg in de panden van het voormalig SMZ essentieel is om nog meer 
Zwollenaren en bezoekers het historische verhaal van Zwolle te laten beleven 

- Hiermee duidelijk kwaliteit en aantrekkelijkheid aan de stad en in het bijzonder 
aan het Centrumgebied worden toegevoegd 

- Het concept zoals geschetst in het onderzoek naar een Erfgoed Hotspot Zwolle 
bijzonder inspirerend is en het historische verhaal van Zwolle een start kan geven 
op een ambitieniveau dat past bij de volgende stap in de ontwikkeling van de stad 

- Het voor een goede totale afweging door de raad noodzakelijk is om ook inzicht te 
hebben in de structurele kosten en de dekkingsmogelijkheden van een Erfgoed 
Hotspot 

Verzoekt het college 

- Nader onderzoek te doen naar de structurele kosten en de dekkingsmogelijkheden 
van een Erfgoed Hotspot, waarbij de mogelijkheden van intensieve samenwerking 
tussen Allemaal Zwolle en Archeologie & Monumentenzorg c.q. een geïntegreerde 
exploitatie maximaal worden benut 

- De raad voor de begrotingsbehandeling 2020 te informeren over de uitkomsten 
van dit onderzoek 

- Bij de Perspectiefnota 2021-2024 een definitieve afweging over het al dan niet 
realiseren van een Erfgoed Hotspot aan de raad voor te leggen 

En gaat over tot de orde van de dag.     

 

PvdA   D66   CDA   SP 

Jan Slijkhuis   Sonja Paauw  Jan Nabers  Bert Sluijer   
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De gemeenteraad van Zwolle, in vergadering bijeen op 8 juli 2019,  

 

Constaterende dat:  

• Het college de ambitie heeft om meer broedplaatsen te realiseren in Zwolle. 
• Er structureel € 300.000 – goeddeels bestemd voor vastgoed met een culturele be-

stemming – aan de begroting wordt onttrokken. 
 

Van mening dat:  

• Deze constateringen met elkaar in tegenspraak zijn. 
• De ambitie om meer broedplaatsen te realiseren om structurele financiering vraagt. 
• De structurele middelen afkomstig van R10 ingezet moeten blijven worden voor vast-

goed ten behoeve van cultuur (broedplaatsen). 
 

Roept het college op: 

- Alternatieven te onderzoeken voor deze geplande besparingen en deze – voorzien 
van dekking – voor te leggen aan de raad vóór de behandeling van de begroting 
2020. 

 
D66 Zwolle   SP 

Mark Oldengarm Brammert Geerling   
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MOTIE 
 
Betreft: Schrap bezuiniging sport.             
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 8 juli 2019.     
Aan de orde: Perspectiefnota 2020-2023.   
 
 
Overwegende dat: 

• De raad 10 november 2017 unaniem de motie ”Schrap de bezuiniging op Sport” heeft 
aangenomen. 

• De raad met het aannemen van de begroting 2019 de resterende bezuiniging op sport van 
€ 300,000 heeft geschrapt. 

• De eerdere bezuinigingen niet alleen negatieve effecten hebben op sportverenigingen, maar 
ook op de gemeentelijke begroting (als onderdeel van de € 60.000,00 aan tegenvallende 
huurinkomsten van sportaccommodaties). 

• Er steeds meer van sportverenigingen wordt gevraagd op het gebied van participatie en 
preventie. 

• Sport bijdraagt aan een gezonde levensstijl, sociale contacten en vele gemeentelijke 
doelstellingen. 

 
Van mening dat: 

• Extra bezuinigen op sport contraproductief werkt, zowel op het gebied van beleid als op de 
gemeentebegroting omdat daarmee andere inkomsten worden beperkt en 
beleidsdoelstellingen niet (geheel) kunnen worden behaald.  

• Net nadat de bezuinigingen zijn geschrapt deze weer invoeren, zonder dat hier een strikte 
noodzaak voor is, niet getuigt van bestendig beleid.  

 
Roept het collega op: 

• Alternatieven te onderzoeken voor de geplande besparingen van €300.000,00 op sport. 
• De aard van deze opties te benoemen en de financiële dekking daarvan. 
• Deze uitkomsten aan de raad voor te leggen vóór de begrotingsbehandeling van 2020.  

 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Fracties: 
 
Namens de SP;  Namens de PvdA;  Namens D66;   Namens CDA; 
Bert Sluijer  Selma Hoekstra  Claudia van Bruggen   Margriet Boersma 
   Mart oude Egbrink 
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Sportbesparing zonder tariefstijging 
 
 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 9 juli 2019, 
Gehoord hebbende de beraadslaging over de perspectiefnota 2020-
2023, 
 
Constaterende dat: 

• Het College binnen de sportbegroting de mogelijkheden tot € 0,3 
mln. besparingen verkent; 

• Daarbij als richtingen worden verkend: tussentijdse aanpassing 
overeenkomsten, erfpachtcanon in lijn brengen met vigerend 
grondbeleid en tariefaanpassing. 

 
Van mening dat: 

• Sport en bewegen bijdragen aan een gezonde leefstijl en het langer 
actief zijn van onze inwoners; 

• Verkenning van besparingen op sport zinnig zijn, bijvoorbeeld op het 
gebied van energiebesparende maatregelen; 

• Voorts van mening dat dit niet zou mogen leiden tot 
tariefsverhogingen. 

 
Verzoekt het College: 

• Op zoek te gaan naar zinvolle besparende maatregelen, maar 
tariefsverhoging hiervan geen gevolg mag zijn. 

 
 
En gaat over tot de orde van de dag, 
 
 
VVD      Swollwacht 
Thom van Campen    Silvia Bruggenkamp  
      Guido Pasman 
 
 
CDA      ChristenUnie 
Margriet Boersma    Jolien Elshof 
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Motie Buitenraadsplein om democratie dichtbij mensen te brengen 

De gemeenteraad van Zwolle, in vergadering bijeen op 8 juli 2019,  
 
 

Constaterende dat:  

� Relatief weinig inwoners gebruik maken van hun inspreekrecht tijdens het raadsplein 
en raadvergaderingen niet druk bezocht worden; 

� De gemeenteraadsvergadering en de mogelijkheid om in te spreken of onderwerpen 
te agenderen beter onder de aandacht gebracht kan worden. 
 

Van mening dat:  

� Democratisch bestuur gebaat is bij publieke betrokkenheid;   

� We het raadsplein op creatieve manieren dichtbij de inwoners van Zwolle (jong en 
oud) zouden moeten brengen; 

� Een keer per jaar een speciale raadsvergadering in de Zwolse buitenlucht voor meer 
bekendheid en betrokkenheid kan zorgen. 

 

Spreekt uit: 

� Eenmaal in 2019/2020 een “raadsplein” in de buitenlucht te organiseren met als be-
langrijkste onderdeel een open agenda gericht op het inspreken van mensen, bij-
voorbeeld op de Grote Markt of voor het geboortehuis van Thorbecke; 

� Voor dit raadsplein een tijdstip te kiezen waarop ook kinderen de vergadering bijwo-
nen en er veel toevallige voorbijgangers te verwachten zijn; 

� Breed te communiceren over dit speciale raadsplein, de agenda, en de mogelijkheid 
in te spreken; 

� Dit te evalueren en daarna te kijken of het structureel gefinancierd kan worden. 

 
 

 

D66 Zwolle    CDA 

Sonja Paauw   Jan Nabers 
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Zwolle, 8 juli 2019 
 

Motie │ ‘Open Raad’: eigen ideeën van inwoners 
 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 08 juli 2019, gelezen het 
voorstel voor de Perspectiefnota 2020 – 2023, 
 
overwegende dat 

• Inwoners de weg naar de gemeenteraad maar zelden weten te vinden; 
• Er in onze stad ontzettend veel wijsheid, kennis en creativiteit te vinden is; 
• Inwoners zelf vaak een heel goed beeld hebben bij wat er speelt in de stad of 

buurt, en ook vaak uitstekende ideeën hebben over hoe stad en buurt mooier en 
beter kunnen worden; 

• Inwoners niet altijd op de hoogte zijn van manieren of mogelijkheden om deze 
ideeën ook onder de aandacht van het stadsbestuur te brengen. 

 
Van oordeel dat 

• Het bieden van een mogelijkheid aan inwoners tijdens een ‘open raad’ hun ideeën 
te pitchen, nieuwe plannen voor de stad kan opleveren en tegelijkertijd de 
interesse in het stadsbestuur bij inwoners kan verhogen; 

• Het nadrukkelijker bevragen van inwoners om te komen met hun ideeën voor de 
stad de ervaren kloof tussen bestuur en inwoners kan verkleinen. 

 
Spreekt uit uitvoering te geven aan 

• Het organiseren van een ‘open raad’ (een open agenda, gericht op 
inspreken/mensen die hun ideeën pitchen1); 

• De ‘open raad’ kan een aparte vergadering zijn of onderdeel zijn van het 
bestaande raadsplein en wordt na twee of drie keer geëvalueerd, over de 
uitkomsten daarvan wordt de raad geïnformeerd; 

• Onderdeel van de opzet van de ‘open raad’ is de mogelijkheid van raadsleden om 
ideeën te adopteren; 

• Meer dan gebruikelijk naar buiten te communiceren over de ‘open raad’ en hierbij 
in te zetten op een breed publiek. 
 
 

en gaat over tot de orde van de dag,  
 
GroenLinks Zwolle 
Remko de Paus 
 
 
                                                           
1 Groningen heeft goede ervaringen met de open raad waarbij ideeën vanuit inwoners ‘geadopteerd’ kunnen 
worden door raadsleden. Zie ook https://gemeente.groningen.nl/openraad 
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